

亞洲大學校園無線網路，提供EAP-802.1X方式進行設備授權驗證
裝置需要支援EAP、IEEE 802.1X驗證功能。



115.03

身分驗證方式與通訊協定	無線網路名稱 (SSID)
亞洲大學 校內EAP-802.1X驗證	AU_wifi_802.1X
國際學術漫遊-EAP-802.1X驗證	eduroam

使用PEAP, WPA2-Enterprise安全性驗證方式，提供驗證加密安全機制。

優點：

認證設定完成後，該裝置不用每次都進行認證登入。

限制：

1. 使用跨校漫遊帳號驗證，亞洲大學漫遊帳號為電子郵件信箱
2. 若要使用EAP-802.1X驗證方式連線無線網路，**請確認您的設備可以直接取用系統憑證**，若無法使用請改用網頁驗證登入。
3. 帳號或密碼有異動時需重新設定。

連線方式

1. 行動裝置系統 (平板電腦、智慧型手機)：

(1) **Apple ios**：直接連線，需要信任連線憑證。

IOS 操作步驟，請參閱「[亞洲大學 EAP-802.1X IOS連線操作-eduroam](#)」

(2) **Android**：直接連線，需要信任連線憑證。

※Android 部分版本無法完全支援使用系統憑證，若無法使用請改用網頁驗證登入。

Android 手動設定步驟，請參閱「[亞洲大學 EAP-802.1X Android連線操作-eduroam](#)」

2. **Windows 11 24H2**以後版本，內建有IEEE 802.1X驗證功能，直接連線使用，需要信任連線憑證。

-微軟已停止安全性更新的其它舊版本，因網路安全性過低，且不完全支援該協定，無法連線802.1X驗證方式時，請改用網頁驗證，因系統安全性限制恕無法支援設定。

3. **MAC OS**：直接連線，需要信任連線憑證。

4. 其他作業系統，請參考該系統的使用手冊進行連線。

亞洲大學TANet/eduroam 學術無線網路跨校漫遊帳號

為學校的電子郵件信箱，它可以做為漫遊用帳號到其它學校使用無線網路。

學生 漫遊帳號範例如：[\[ANID\]@live.asia.edu.tw](#)

教職員 漫遊帳號範例如：[\[ANID\]@asia.edu.tw](#)

***[ANID]**為亞洲網路帳號，即校園入口使用的帳號

Asia University's campus wireless network provides EAP-802.1X for device login authentication. Devices need to support EAP and IEEE 802.1X authentication functions.



2026.03

Login authentication methods	Wifi SSID
Asia University Campus EAP-802.1X authentication	AU_wifi_802.1X
International Academic Network Roaming -EAP-802.1X authentication	eduroam

It uses PEAP and WPA2-Enterprise security authentication methods, providing an encrypted security mechanism.

Advantages:

Once authentication is set up, the device does not need to authenticate and log in every time.

Limitations:

1. Roaming account authentication is used. The Asia University roaming account is an email address.
2. To use EAP-802.1X authentication to connect to the wireless network, **please ensure your device can directly access system credentials**. If this is not possible, please use web authentication to log in.
3. Account or password must be reset if changed.

Connection Methods

1. Mobile Device Systems (Tablets, Smartphones):

1) Apple iOS:

Direct connection, requires trusting connection credentials.

2) Android:

Direct connection, requires trusting connection credentials.

※Some Android versions do not fully support the use of system credentials. If you cannot use them, please use web verification to log in.

2. **Windows 11 24H2 and later versions** have built-in IEEE 802.1X authentication functionality. Direct connection is sufficient.

-For other older versions of Windows where Microsoft has stopped providing security updates, due to low network security and incomplete support for the protocol, if you cannot connect using 802.1X authentication, please use web authentication instead. Setup is not supported.

3. **MAC OS:** Direct connection, requires trusting the connection credentials.

4. For other operating systems, please refer to the user manual of that system for connection instructions.

The Academic Network Roaming account of TANet/eduroam.

The Roaming account is the full e-mail address of Asia University, and it can be used as a roaming account to access Wi-Fi at other schools..

Student account example : [ANID]@live.asia.edu.tw

faculty and staff account example : [ANID]@asia.edu.tw

*[ANID] is the ASIA Network account, and that is the "CAMPUS INFORMATION PORTAL" account.